

DEVELOPMENT OF METHODOLOGY OF JOINT USE OF FUNCTIONALLY-ORIENTED PLANNING, BUDGETING AND SCENARIO PROJECT MANAGEMENT

Golovenkin D.A.

Vyatka State University, Kirov, dmgl.golovenkin@yandex.ru

Despite a good theoretical study of issues of strategic analysis in Economics, major companies are in no hurry to present it in a compact and clear for unqualified investors. In particular, the investor cannot be found on the websites of the information: the estimated cash flow is planned on company projects; quantitative risk assessment (calculation of rates of discount on methods CAPM, WACC, CCM); updated cash flow and analysis of the plan-fact. Dominated by information on specific indicators (ton kilometers, wells, etc.). Should the destruction of the stereotype based on the contraposition of raw materials and innovative scenarios of Russia's development. Leading capital-intensive and science intensive technologies of the Russian military industry, equipment and transport means for development of the Far North, the mining operations in remote places. Leading companies will need to seek alternative sources for their investments. A possible solution is a long - term use of means of the Pension Fund. This can be realized through budgeting, quantitative risk assessment, scenario project management, actualization of cash flow, state guarantees.

АНАЛИЗ МЕТОДИЧЕСКИХ ПОДХОДОВ К ОЦЕНКЕ ВКЛАДА ТУРИЗМА В ЭКОНОМИКУ РЕГИОНА (НА ПРИМЕРЕ ПРИМОРСКОГО КРАЯ)

Гомилевская Г.А., Сергиенко Ю.Ю.

Владивостокский государственный университет экономики и сервиса, Владивосток, Россия
(690014, Владивосток, ул. Гоголя, 41), e-mail:sergienko22@mail.ru

Для определения влияния туризма на экономику регионов Российской Федерации используется комплексная оценка вклада туризма. Показатель оценки вклада туризма в экономику субъекта Российской Федерации, в том числе и в экономику Приморского края, является важнейшим с точки зрения обоснования необходимости направления государственных и частных инвестиций в сферу туризма. Целью исследования является измерение туристского потока с использованием механизма учета размещения туристов в коллективных средствах размещения (КСР) для дальнейшей оценки вклада гостиничного бизнеса в туристский сектор экономики. Данное исследование проводилось на примере Приморского края. Исследование носило сплошной характер в разрезе 34 муниципальных образований Приморского края. Общий объем генеральной совокупности составил 485 коллективных средств размещения, расположенных на территории Приморского края, в том числе гостиниц – 195 единиц, баз отдыха – 255 единиц, санаторно-курортных учреждений 35 единиц. В результате исследования были выявлены показатели, которые учитывались в дальнейшем для оценки вклада туризма в экономику региона Приморского края.

ANALYSIS MAIN APPROACHES TO THE ASSESSMENT CONTRIBUTION OF TOURISM TO THE REGIONS'S ECONOMY (ILLUSTRATED PRIMORSKII REGION)

Gomilevskaya G.A., Sergienko Y.Y.

Vladivostok State University of Economics and Service, Vladivostok, Russia,
(690014, Vladivostok, street Gogolya, 41), e-mail:sergienko22@mail.ru

To determine the impact of tourism on the economy of the regions of the Russian Federation uses a comprehensive assessment of the contribution of tourism. Rate estimates of the contribution of tourism to the economy of the Russian Federation, including in the economy of Primorsky region is the most important from the point of view of justification for the direction of public and private investment in the tourism sector. The aim of the study is the measurement of the tourist flows using the mechanism accounting for the accommodation of tourists in collective accommodation to further assess the contribution of the hotel business in the tourism sector of the economy. This study was conducted on the example of Primorsky region. The study was wearing a solid character in the context of 34 municipalities of Primorsky region. Total general population was 485 collective accommodation facilities located on the territory of Primorsky region, including hotels - 195 units, recreation - 255 units, sanatorium-and-Spa institutions of 35 units. The study identified the indicators taken into consideration in the future to assess the contribution of tourism to the regional economy of Primorsky region.

ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ СОЗДАНИЯ МАЛОГО ИННОВАЦИОННОГО ПРЕДПРИЯТИЯ

Гоосен Е.В.

Институт угля СО РАН, e-mail: egoosen@yandex.ru

Развитие инновационной сферы является широко изученной проблемой в научной литературе. В статье представлена попытка создания теоретической модели малого инновационного предприятия. В зарубежной и российской литературе существует множество информации о прикладном характере создания и развития малых инновационных предприятий. В литературе описаны различные подходы к анализу создания инновационных предприятий. Однако мало изученным является подход с позиции формирования государственно-частных

проектов в инновационной сфере. При этом их востребованность очень велика, потому что сотрудничество власти и бизнеса в области инноваций является актуальным и представляет собой научный интерес. В исследовании предложено создание специального организационного посредника между государством и бизнесом в виде специальной управляющей компании для реализации проекта. Результатом является теоретическая схема классической модели государственно-частного партнерства в инновационной сфере.

THEORETICAL ASPECTS OF CREATION OF THE SMALL INNOVATIVE ENTERPRISE

Goosen E.V.

Institute of coal of the Siberian branch of the RAS, e-mail: egoosen@yandex.ru

Development of innovative sphere is widely studied problem in the scientific literature. In the article attempt of creation of theoretical model of the small innovative enterprise is presented. In the foreign and Russian literature there is a set of the information on applied character of creation and development of the small innovative enterprises. In the literature various approaches to the analysis of creation of the innovative enterprises are described. However the approach from an item of formation of Public-Private Partnership in innovative sphere is a little studied. Thus their demand is very great, because cooperation of the power and business in the field of innovations is actual and represents scientific interest. In research creation of the special organizational intermediary between the state and business in the form of a special management company for project realisation is offered. Result is the theoretical scheme of classical model of Public-Private Partnership in innovative sphere.

РАЗВИТИЕ ТЕОРЕТИЧЕСКИХ ПОДХОДОВ К АНАЛИЗУ ИНСТИТУЦИОНАЛЬНОЙ ТРАНСФОРМАЦИИ

Гоосен Е.В., Пахомова Е.О.

ФГБОУ ВПО «Кемеровский государственный университет», Кемерово, Россия
(650000, Кемерово, ул. Красная, 6), e-mail: egoosen@kemsu.ru

В современной экономической теории в рамках стандартного подхода к проблеме трансформации экономики с целью перехода рыночной экономике явно или неявно пренебрегают изучением взаимодействия между институтами и организациями, представляя институциональную трансформацию только как трансформацию институтов. В статье показано, почему этот вопрос является дискуссионным. Предложена классификация современных подходов новой институциональной экономической теории для анализа трансформации институтов и организаций. Выбран подход, позволяющий изучать трансформацию институтов и организаций как единый процесс последовательных изменений в заданных условиях. Для операционализации этого подхода к анализу проблемы разработан механизм формирования организационной формы, базирующейся на принципах концепции социальных порядков Норта – Уоллиса – Вейнгаста. Раскрыты его преимущества и предложена практика его применения как инструмента анализа.

THE DEVELOPMENT OF THEORETICAL APPROACHES TO THE ANALYSIS OF INSTITUTIONAL TRANSFORMATIONS

Goosen E.V., Pakhomova E.O.

Kemerovo State University, Kemerovo, Russia (650000, Kemerovo, state Krasnaya, 6), e-mail: egoosen@kemsu.ru

The standard approach to a problem of transformation of economy for the purpose of transition to market economy obviously or implicitly neglect interaction studying between institutes and the organisations, understanding institutional transformations only as transformation of institutes. This article explains why this approach may be debatable. We offer classification of modern approaches NIE for the analysis of transformation of institutes and the organisations. We have justified the approach, allowing to study transformation of institutes and the organisations as uniform process of consecutive changes in the set conditions. For the operation of the chosen approach, We have developed the mechanism of formation of the organizational form basing on principles of A conceptual framework for interpreting recorded human history by North D.C., Wallis J.J., Weingast B.R. Advantages of the approach are opened and variants of use of the approach which is the analysis tool are offered.

ПРОБЛЕМЫ ФОРМИРОВАНИЯ ИНВЕСТИЦИОННОЙ ПРИВЛЕКАТЕЛЬНОСТИ ИННОВАЦИОННЫХ ПРОЕКТОВ В СТРОИТЕЛЬНОЙ СФЕРЕ

Горбунов В.Н., Оськина И.В., Ханьжов И.С.

ФГБОУ ВПО «Пензенский государственный университет архитектуры и строительства», Пенза, Россия
(440028, Пенза, ул. Германа Титова, 28), e-mail: irina-oskina@list.ru

В статье рассмотрены основные проблемы формирования инвестиционной привлекательности инновационных проектов и оценки эффективности развития инновационного процесса в региональном строительном комплексе, установлена взаимосвязь интересов различных участников инновационных проектов. Цели формирования инвестиционной привлекательности включают три больших группы целей по аспектам деятельности